
Slovenija ne sliši malih
delničarjev
V VZMD predlagajo zakon, ki bi uredil položaj
razlaščenih vlagateljev v slovenske banke, tako da bi
DUTB izdala obveznice in delnice

IRENA FERLUGA
Hitro po razglasitvi sodbe Sodišča
EU v Luksemburgu, ki je med drugim
jasno povedala, da mora država pravne
zadeve in posledice, povzročene s
sporno novelo Zakona o bančništvu,
reševati v okviru slovenskega pravne-
ga reda, so pri Vseslovenskem združe-
nju malih delničarjev (VZMD) pripravili
predlog Zakona o ureditvi položaja raz-
laščenih vlagateljev v slovenske banke.
S tem želi VZMD vzpostaviti in konkre-
tizirati razpravo o načinih konstruktiv-
nega reševanja posledic razlastitve več
kot 100.000 državljanov (brez vsakr-
šnega nadomestila) ob popolnem po-
državljenju šestih slovenskih bank.

"Predlog VZMD ne predvideva nika-
kršne obremenitve proračuna oziroma
davkoplačevalcev. Položaj razlaščenih
vlagateljev bi uredili z izdajo obveznic
in delnic Družbe za upravljanje terja-
tev bank oziroma DUTB. Takšna ure-
ditev razmerij vključuje postopnost ter
zmanjšuje likvidnostni pritisk, obenem
pa izplačila povezuje z dejanskim, pri-
čakovano uspešnim nadaljevanjem
poslovanja bank in DUTB," je povedal
predsednik VZMD Kristjan Verbič.
Dodal je: "Pri tem nosijo svoj del odgo-
vornosti komercialne banke, ki že po-
slujejo z dobički, nekatere jih celo že
izplačujejo, Banka Slovenije kot nad-
zornica bank in DUTB, kamor je bilo
preneseno tako imenovano ničvredno
premoženje, vsi pa vemo, da ni tako." V
vseh primerih reševanja bank v Evropi,
tako v Grčiji, na Cipru, v Španiji in na
Portugalskem so vlade z razlašče-
nimi vlagatelji dosegle poravnavo,
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samo slovenska oblast malih delni-
čarjev ne sliši, je dodal Kristjan Verbič.

Pojasnil je, da predlog zakona
VZMD, ki ima le devet členov, izhaja
tudi iz pobude Evropske federacije in-
vestitorjev in uporabnikov finančnih
storitev (Better Finance), ki je 8. febru-
arja 2016 na Evropsko komisijo in slo-
vensko vlado naslovila odprto pismo, v
katerem izpostavlja problematiko po-
polnega izbrisa podrejenih obveznic
šestih slovenskih bank. V pismu, ki je
sledilo obširni razpravi po General-
ni skupščini Better Finance novembra
lani v Parizu, kjer sta član Strokovnega
sveta VZMD Tadej Kotnik in Kristjan
Verbič predstavila razlastitev imetni-
kov delnic in obveznic slovenskih bank
po metodi "bail-in", je predsednik fe-
deracije Better Finance Jean Berthon
poudaril, da se "nevzdržno stanje v
Sloveniji vleče že več kot dve leti, pri
čemer so se v EU v tem času sicer zgo-
dili številni primeri sanacije bank s
to metodo, a so se tudi že zaključili,
bodisi s poravnavo z investitorji bodisi
so pogajanja za poravnavo še v teku".
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